
	  

	   	  

	  

	  

ZÁPISNICA	  Z	  21.ZASADNUTIA	  VEDECKEJ	  RADY	  VYSOKEJ	  ŠKOLY	  MANAŽMENTU	  	  (VŠM)	  

20.12.2010	  

	  

Zasadnutie	  Vedeckej	  rady	  zahájil	  a	  viedol	  predseda	  VR	  prof.	  B.	  Lichardus	  

	  

Prítomní	  členovia	  VR:	  

Alena	  Bušíková,	  M.B.A.	  
Prof.Ing.Soňa	  Ferenčíková,PhD.	  
Denisa	  Hackett,M.B.A.	  (on-‐line)	  
Prof.Ing.	  Edita	  Hekelová,	  PhD.	  
Prof.RNDr.	  Jozef	  Hvorecký,PhD.	  

Prof.PhDr.Ing.Štefan	  Kassay,DrSc.,Dr.h.c.	  
Prof.RNDr.Jozef	  Kelemen,DrSc.	  

Prof.MUDr.	  Branislav	  Lichardus,DrSc.,	  Dr.h.c.	  
Doc.Ing.Ivan	  Perlaki,PhD.,m.prof.	  

Doc.PhDr.Monika	  Šestáková,DrSc.,m.prof.	  
Prof.Ing.Milan	  Šikula,DrSc.	  
Mgr.Jozef	  Šimúth,PhD.	  

	  

Ospravedlnení:	  

Doc.Dr.Ing.Heda	  Hansenová	  
PhDr.	  Oldrich	  Mrkývka	  
Mgr.Branislav	  Zlocha	  

Doc.PhDr.Ivan	  Žáry,PhD.	  
Doc.Ing.	  M.	  Workie	  Tiruneh,PhD.	  

	  



Program:	  	  

1. Schválenie	  zápisnice	  z	  20.zasadnutia	  VR	  (Lichardus)	  
2. 	  Žiadosť	  o	  akreditáciu	  študijného	  programu	  Podnikový	  manažment	  2.	  a	  3.	  stupňa	  

(Ferenčíková,	  Bušíkova).	  
3. Pracovná	  porada	  s	  ministrom	  školstva	  (Lichardus,	  Zlocha)	  
4. Návrhy	  na	  úpravu	  zákona	  o	  vysokých	  školách	  (Hvorecky,	  Zlocha)	  
5. 	  Odpoveď	  AK	  k	  dotazu	  VŠM	  o	  legitimite	  nutnosti	  obsadzovania	  miest	  garantov	  

programov	  na	  pobočkách	  VŠ	  (Zlocha,	  Lichardus)	  
6. 	  Účasť	  na	  podujatiach	  EUA	  v	  Bologni	  a	  v	  Palerme	  (Lichardus)	  
7. Plánovanie	  návštevy	  US	  veľvyslanca	  na	  VŠM	  (Lichardus,	  Bušíkova,	  Hackett)	  
8. Rôzne.	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  



Predseda	  konštatoval,	  že	  VR	  je	  uznášaniaschopná	  (11	  prítomných	  členov	  a	  D.Hackett	  spojená	  
on-‐line)	  

	  

Člen	  VR,	  prof.	  Kassay,	  venoval	  škole	  5	  exemplárov	  anglického	  vydania	  	  prvého	  dielu	  svojej	  
plánovanej	  pentalógie	  „Enterprise	  and	  Entrepreneurship	  –	  Entrepreneurial	  Environment“.	  
Predseda	  VR	  poďakoval	  autorovi	  za	  tento	  štedrý	  dar	  a	  poprial	  mu	  dobré	  zdravie	  a	  pracovnú	  
pohodu,	  aby	  mohol	  svoj	  zámer	  úspešne	  dokončiť.	  Knihy	  budú	  umiestnené	  v	  knižnici	  VŠM	  
v	  Trenčíne	  a	  v	  Bratislave	  a	  po	  jednom	  exemplári	  budú	  odovzdané	  prof.	  Ferenčíkovej,	  prof.	  
Hvoreckému	  a	  doc.	  Workie.	  	  

	  

Ad	  1)	  	  

Zápisnica	  z	  20.	  zasadnutia	  VR	  bola	  schválená	  bez	  pripomienok.	  

	  	  

Ad	  2)	  

Prorektorka	  a	  dezignovaná	  garantka,	  prof.Ferenčíková	  a	  prodekanka	  Bušíková	  predložili	  
návrh	  študijných	  plánov	  magisterského	  a	  doktorandského	  štúdia	  Podnikový	  manažment.	  
V	  diskusii	  k	  tomuto	  bodu	  vystúpili	  doc.	  Šestáková,	  prof.	  Hekelová,	  prof.	  Šikula,	  doc.	  Perlaki,	  
prof.	  Kassay.	  Ich	  diskusné	  príspevky	  sa	  týkali	  najmä	  jednotlivých	  voliteľných	  predmetov	  a	  ich	  
zameniteľnosti	  s	  povinnými	  predmetmi.	  Diskusia	  sa	  uzatvorila	  s	  tým,	  že	  voliteľné	  predmety,	  
prípadne	  ich	  názvy	  sa	  môžu	  meniť	  aj	  v	  priebehu	  štúdia.	  

Uznesenie	  1.	  
	  
VR	  VŠM	  prerokovala	  predložený	  materiál	  a	  schválila	  ho	  s	  pripomienkami.	  Ukladá	  sa	  
predsedovi	  VR	  a	  rektorovi	  VŠM	  predložiť	  uvedený	  materiál	  najskôr	  AS	  VŠM	  a	  potom	  spolu	  s	  
kompletujúcimi	  materiálmi	  AK	  SR.	  

Zodpovední:	  	  Dezignovaná	  garantka,	  Mgr.	  Zlocha	  a	  predseda	  VR	  
Termín	  :	  31.1.2011.	  
	  

Ad	  3)	  

Pracovná	  porada	  s	  ministrom	  školstva.	  

2.12.2010	  boli	  na	  vlastnú	  žiadosť	  predseda	  VR	  a	  Mgr.Zlocha	  prijatí	  ministrom	  školstva	  Ing.	  
Eugenom	  Jurzycom.	  Na	  prijatí	  sa	  ďalej	  zúčastnil	  osobný	  tajomník	  ministra	  Ing.	  Zachar	  
a	  gen.riaditeľ	  prof.	  Plavčan.	  Rokovalo	  sa	  na	  základe	  návrhov	  VŠM,	  uvedených	  v	  liste	  



ministrovi	  zo	  dňa	  23.8.2010,	  ktorý	  je	  uložený	  na	  rektoráte.	  Pán	  minister	  sa	  vyjadril,	  že	  
k	  návrhom	  na	  odstránenie	  diskriminácie	  súkromných	  VŠ	  v	  porovnaní	  s	  verejnými	  zaujme	  
stanovisko.	  Prejaviť	  by	  sa	  to	  malo	  aj	  v	  novo	  navrhovanej	  legislatíve.	  Ide	  najmä	  o	  prístup	  
k	  štrukturálnym	  fondom	  EÚ,	  k	  štátnym	  štipendiám	  pre	  doktorandov,	  k	  zálohovým	  platbám	  
po	  priznaní	  grantu	  EÚ,	  k	  prístupnosti	  ku	  	  grantom	  VEGA,	  	  	  KEGA	  	  a	  APVV,	  zákonom	  
stanovenému	  počtu	  členov	  senátu	  a	  jeho	  kompetencii,	  atď.	  Boli	  prisľúbené	  konzultácie	  
s	  predstaviteľmi	  súkromných	  VŠ	  pri	  novelizácii	  vysokoškolského	  	  zákona	  a	  pozvanie	  
predstaviteľa	  súkromných	  VŠ	  do	  pracovnej	  skupiny,	  pripravujúcej	  novelizáciu	  VŠ	  zákona.	  Pán	  
minister	  sa	  vyjadril,	  že	  je	  oboznámený	  s	  blogmi	  prof.	  Hvoreckého	  s	  aktuálnou	  tématikou	  
vysokého	  školstva	  na	  Slovensku.	  	  

	  	  

Uznesenie	  2.	  

VR	  berie	  informáciu	  na	  vedomie	  a	  ukladá	  predsedovi	  VR,	  	  Mgr.Zlochovi	  a	  prof.	  Hvoreckému	  
byť	  naďalej	  v	  pracovnom	  kontakte	  s	  ministerstvom	  školstva	  prostredníctvom	  poradcu	  
ministra	  doc.Mederlyho	  a	  sledovať	  tvorbu	  novej	  legislatívy.	  

Zodpovední	  :	  Lichardus,	  Zlocha	  a	  Hvorecký	  
Termín:	  Priebežne	  
	  

Ad	  4)	  

Návrhy	  na	  novelizáciu	  zákona	  o	  vysokých	  školách	  vypracovali	  Mgr.	  Zlocha	  a	  prof.	  Hvorecký	  
a	  predložili	  ich	  ministrovi	  školstva,	  právnemu	  odd.	  MŠ	  a	  SRK.	  	  Návrhy	  sú	  uložené	  na	  
rektoráte.	  

Uznesenie	  3.	  

VR	  vzala	  návrhy	  na	  novelizáciu	  zákona	  o	  VŠ	  na	  vedomie	  a	  odporúča	  sledovať	  ich	  
implementáciu.	  

Zodpovední:	  Mgr.	  Zlocha,	  prof.	  Hvorecký,	  prof.	  Lichardus	  
Termín:	  Priebežne	  
	  

Ad	  5)	  

Predseda	  prečítal	  odpoveď	  AK	  na	  dotaz	  VŠM,	  aký	  je	  legálny	  podklad	  pre	  forsírovanie	  
požiadavky	  na	  garantov	  na	  detašovaných	  pracoviskách	  vysokých	  škôl.	  VŠM	  je	  toho	  názoru,	  že	  
akreditácia	  programu	  sa	  udeľuje	  škole	  a	  má	  sa	  vzťahovať	  aj	  na	  detašované	  pracoviská.	  	  	  

	  



Uznesenie	  4.	  

VR	  konštatovala,	  že	  sa	  v	  liste	  AK	  na	  uvedenú	  otázku	  neodpovedá.	  Rozhodlo	  sa	  problém	  
predbežne	  ďalej	  neotvárať.	  	  

Zodpovední:	  	  Predseda	  VR	  a	  Mgr.Zlocha.	  	  
Termín:	  Priebežne	  
	  

Ad	  6)	  

Cestovné	  správy	  z	  dvoch	  akcií	  EUA	  na	  ktorých	  sa	  zúčastnil	  predseda	  VR	  (Bologna	  12-‐
14.9.2010)	  a	  Palermo	  (20.-‐24.10.2010)	  boli	  	  rozoslané	  akademickým	  funkcionárom	  VŠM.	  	  

Významnými	  závermi	  z	  uvedených	  akcií	  sú	  konštatovania	  (už	  koľký	  raz	  ?),	  že	  podceňovanie	  
vzdelávania	  a	  vedy	  vedie	  k	  úpadku	  príslušných	  štátov	  tak	  v	  oblasti	  ekonomiky	  ako	  aj	  kultúry.	  
Napriek	  narastajúcej	  masifikácii	  vysokoškolského	  vzdelávania	  sa	  nesmie	  zabúdať	  na	  
udržiavanie	  kvality	  VŠ	  štúdia.	  Na	  druhej	  strane	  je	  súčasné	  hodnotenie	  kvality	  vzdelávania	  	  
príliš	  jednostranné	  (hodnotí	  sa	  hlavne	  vedecká	  produkcia)	  a	  je	  nutné	  definovať	  a	  používať	  aj	  
ďalšie	  kritéria.	  Predseda	  VR	  konštatoval,	  že	  predbežne	  k	  tejto	  problematike	  na	  základe	  
uvedených	  cestovných	  správ	  	  zaujala	  na	  VŠM	  písomné	  stanovisko	  doc.Hansenová.	  	  	  

	  

Uznesenie	  5.	  

VR	  vzala	  uvedené	  	  informácie	  na	  vedomie	  a	  odporúča	  vytvoriť	  team,	  ktorý	  by	  sa	  zaoberal	  
otázkami	  kritérií	  kvality	  VŠ	  štúdia.	  

Zodpovední:	  Garanti	  programov,	  prodekanky	  a	  prorektori.	  
Termín:	  Zimný	  trimester	  2011	  
	  

Ad	  7)	  

V	  zimnom	  trimestri	  sa	  pozve	  Americký	  veľvyslanec	  na	  guest	  lecture.	  

Uznesenie	  6.	  

Zodpovední:	  Lichardus,	  Bušíková	  
Termín:	  Zimný	  trimester.	  
	  

Ad	  8)	  

Rôzne:	  

VR	  prerokovala	  návrh	  troch	  tém	  na	  doktorandské	  štúdium,	  ktoré	  predložil	  prof.Hvorecký.	  	  



Uznesenie	  7.	  

	  Vedecká	  rada	  schvaľuje	  témy	  doktorandských	  prác	  navrhnutých	  profesorom	  Hvoreckým:	  
1.	  Vplyv	  organizačnej	  kultúry	  na	  konkurencieschopnosť	  malých	  a	  stredných	  podnikov	  v	  
znalostnej	  spoločnosti	  
2.	  Rozvoj	  e-‐governmentu	  na	  nižších	  úrovniach	  štátnej	  a	  verejnej	  správy	  
3.	  Využitie	  znalostného	  manažmentu	  na	  skvalitnenie	  činnosti	  neziskových	  organizácií. 
	  
Zodpovedný:	  Hvorecký	  
Termín:	  Priebežne.	  
	  
	  
	  
Po	  prerokovaní	  agendy	  podľa	  programu	  pozval	  predseda	  členov	  VR	  na	  spoločný	  obed.	  	  
	  
Zapísal	  prof.	  Lichardus	  s	  doplnkami	  prof.	  Ferenčíkovej	  a	  prof.	  Hvoreckého	  
	  
	  
	  
Bratislava	  30.12.2010.	  	  	  	  
	  
	  
	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Prof.	  MUDr.	  Branislav	  Lichardus,	  DrSc.,	  Dr.h.c.	  	  
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